
 

 

 
 
 
 
 
Nr. 7/2020 
 

PROCES – VERBAL 
 
 Încheiat azi, 24 decembrie 2020, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului 
Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 21 membri. 

Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 133 alin. (2) lit. a din OUG nr. 57/2019 privind Codul 
administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin Dispoziţia emisă de primarul 
Municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 1623/2020. Ședința se desfășoară în sala de ședință a 
consiliului local. 
 În sală sunt prezenți reprezentanți mass-media. 
 La şedinţă participă, conform legii: Antal Árpád-András, primarul Municipiului 
Sfântu Gheorghe, Vargha Fruzsina, Toth-Birtan Csaba viceprimarii Municipiului Sfântu 
Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al Municipiului Sfântu Gheorghe.  
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Bună ziua. 
Haideți să deschidem ședința. Înainte de a vota Ordinea de zi, întrebăm dacă mai are 
cineva de adăugat la Ordinea de zi? Dl. primar?” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m./lb.r): „Mulțumesc frumos. Aș 
dori să propun un punct D1 privind aprobarea trecerii în domeniul public al Municipiului 
Sfântu Gheorghe a unor imobile situate pe str. Bánki Donáth nr. 27. Un punct D2 privind 
aprobarea achiziționării unor imobile situate în str. Jókai Mór nr. 32, și un punct D6 
privind rectificarea bugetului general al Municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2020. 
Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumim 
dl. primar. Dl. viceprimar Toth-Birtan Csaba.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Aș dori să propun și eu un 
punct D3 privind aprobarea participării Municipiului Sfântu Gheorghe, în asociere cu 
SEPSIIPAR SRL Sfântu Gheorghe la constituirea SEPSI PROTEKT SA. Punctul D4 
privind aprobarea participării SEPSIIPAR SRL în asociere cu Municipiul Sfântu 
Gheorghe, la constituirea SEPSI PROTEKT SA. Respectiv D5 privind acordarea unui 
mandat special reprezentanților Municipiului Sfântu Gheorghe în Adunarea Generală a 
Asociaților a SEPSIIPAR SRL Sfântu Gheorghe, pentru numirea administratorului 
provizoriu la SEPSIIPAR SRL Sfântu Gheorghe.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc 
dl. viceprimar. Să votăm introducerea pe Ordinea de zi a celor 6 D-uri. Cine este de acord 
cu D1?” (Dl. consilier Csatlós László votează prin ridicarea mâinii, din cauza unor 
defecțiuni tehnice, aparatul de vot al d-lui nu funcționează) 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Mulțumesc. Cine este de acord cu D2?” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Mulțumesc. Cine este de acord cu D3?” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate. 



 

 

 „Mulțumesc. Cine este de acord cu D4?” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Cine este de acord cu introducerea punctului D5?” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Și punctul D6.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Să votăm Ordinea de zi în întregime.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Vrea cineva să se înscrie la diverse. Înainte de a începe ședința Înainte de a intra în 
dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă supun atenției următoarele: potrivit art. 228 din OUG 
nr. 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea 
hotărârilor consilierii care au un interes personal în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt 
asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței interesul 
personal pe care-l au în problema respectivă. Dacă nu sunt cazuri. Începem cu proiectul de 
hotărâre nr. 1.” 
 PUNCTUL I de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind conferirea titlului 
onorific „PRO URBE” pe anul 2020. Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Până la data de 15 martie, 
termenul de predare, au fost depuse 4 propuneri pentru titlul Pro Urbe, dintre care Comisia 
pentru învățământ și cultură pe data de 17 decembrie a decis ca titlul în anul 2020 să fie 
acordat d-lui Czegő Zoltán, scriitor și poet. Vă rog să votați despre acest lucru. Vă 
mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, 
supunem la vot. Mulțumim d-na viceprimar. Este vot secret, ficare primi un buletin pe care 
trebuie să ne exprimăm opțiunea noastră. Biletele trebuie să ajungă în urna din spatele 
nostru. Din 21 prezenți, 21 de voturi pentru. Mulțumim. Supunem la vot toată hotărârea.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 400/2020. 
 PUNCTUL II de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea HCL 
326/2020 privind numirea reprezentanţilor Municipiului Sfântu Gheorghe în Adunarea 
Generală a Asociaţilor a Asociaţiei ”Clubul Sportiv SEPSI-SIC” Sfântu Gheorghe. 
Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc. Consiliul Local 
al Municipiului Sfântu Gheorghe are trei membri în Adunarea Generală a Asociaţilor a 
Asociaţiei ”Clubul Sportiv SEPSI-SIC”. Deja 2 persoane au fost numite de către consiliu, 
trebuie să decidem despre al treilea membru, dar trebuie să votăm din nou despre toți 3 
membrii. Propunem pe Sipos Dora din partea UDMR, dar trebuie să votăm despre toți trei 
membrii. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, 
mulțumesc dl. primar. Are cineva luări de cuvânt pe acest subiect?” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Aș dori să mai spun, că sunt 
deja membrii a adunării generale Ferenczy Ágnes-Kanilla și Kádár Imola.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Dacă vrea 
cineva să ia cuvântul? Dacă nu, comisiile de specialitate I și V și-au dat acordul. Supunem 
la vot. Ferenczy Ágnes-Kanilla, consilier local 21, Kádár Imola 21 și Sipos Dóra 19 voturi 
pentru. Să votăm în întregime proiectul de hotărâre.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 401/2020. 
 PUNCTUL III de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind modificarea HCL 
nr. 340/2017 pentru aprobarea Regulamentului privind condițiile, criteriile și procedura de 



 

 

finanțare a programelor sportive, în baza prevederilor Legii educației fizice și sportului nr. 
69/2000, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc. Trebuie să 
numim trei persoane în cadrul Comisiei de evaluare a documentațiilor în ceea ce privește 
scopul urmărit prin programele/proiectele de activitate sportivă, precum și încadrarea în 
prevederile regulamentului privind condițiile, criteriile și procedura de finanțare a 
programelor sportive, respectiv a cuantumului finanțării solicitate defalcate pe categoriile 
de cheltuieli. Îl propunem pe dl. consilier Vajna László, pe dl. consilier Lakatos László și 
pe dl. Kolcza István. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Vă rog să 
treceți fiecare numele candidatului pe buletinele de vot, pentru că nu sunt trecute, și să 
biflați căsuța respectivă. Mulțumesc. Fiecare a obținut câte 21 de voturi. Comisiile de 
specialitate I, V și VI și-au dat acordul. Supunem întregul proiect de hotărâre la vot.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 402/2020. 
 PUNCTUL IV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind pentru modificarea 
HCL nr. 333/2020 privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului Local al Municipiului 
Sfântu Gheorghe în consiliile de administraţie ale instituţiilor de învăţământ preuniversitar 
din Municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc. Aș dori să vă 
prezint reprezentanții Consiliului Local în consiliile de administraţie ale instituţiilor de 
învăţământ. Am efectuat niște modificări: la Grădinița cu Program Prelungit ”Gulliver”, în 
locul doamnei consilier local Kondor Ágota se desemnează domnul consilier local Jánó 
Mihail. La școala ”Ady Endre”, în locul doamnei consilier local Kiss-Bartha Annamária se 
desemnează domnul consilier local Csatlós László. La școala ”Gödri Ferenc”, în locul 
doamnei consilier local Székely Kincső se desemnează domnul consilier local Vajna 
László. La școala ”Nicolae Colan”, în locul doamnei consilier local Ferenczy Ágnes-
Kanilla se desemnează domnul consilier local Csatlós László. La școala ”Mihai Viteazul”, 
în locul domnului consilier local Debreczeni László se desemnează doamna consilier local 
Jancsó Éva. La colegiul Reformat, în locul doamnei consilier local Magyarosi Imola-
Piroska și doamna consilier local Vargha Fruzsina se desemnează domnul consilier local 
Jánó Mihail și doamna consilier local Jancsó Éva. La școala Berde Áron, în locul doamnei 
consilier local Kádár Imola se desemnează domnul consilier local Csatlós László. 
Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumim 
d-na viceprimar. Toată lumea a primit câte 21 de voturi. Comisiile I, IV și V și-au dat 
acordul. Să votăm întregul proiect de hotărâre.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 403/2020. 
 PUNCTUL V de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea HCL nr. 
87/2018 privind instituirea programului multianual de burse pentru susţinerea studenţilor 
din anii terminali, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Zsigmond József, 
consilier local. 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc pentru cuvânt. 
La punctul 5 am dori să continuăm programul început cu mai mulți ani în urmă. 
Modificarea constă în modificarea componenței nominale a comisiei de evaluare, respectiv 
datele, iar a treia modificare se referă la faptul că cei care nu respectă teremenul de 
depunere 30 septembrie va trebui să plătească în tremen de 15 zile suma primită cu titlu de 
bursă. Până acum termenul de 15 zile nu a fost stabilit, care putea dea motiv pentru diferite 
neînțelegeri. Din acest moment acest lucru este stabilit. Alte modificări nu sunt față de anii 



 

 

precedenți.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc 
dl. consilier local. 21 de voturi pentru fiecare candidat în parte. Comisiile I, IV și V și-au 
dat acordul. Vă rugăm să supunem la vot.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 404/2020. 
 PUNCTUL VI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind reactualizarea 
componenţei Comisiei de analizare şi de propunere de atribuire sau de schimbare a 
denumirii străzilor, pieţelor şi a altor spaţii publice respectiv a obiectivelor publice de 
interes local din Municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc. Comisia de 
atribuire denumiri străzi a avut și va avea 5 membrii. Propunem din partea UDMR pe 
domnii consilieri: József Álmos, Cserey Zoltán și Jánó Mihály, dl. Comăneci Liviu din 
partea PNL și d-na Kádár Imola din partea PPMT. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Tot vot secret.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Voi spune din nou numele: 
József Álmos, Cserey Zoltán, Jánó Mihály, Comăneci Liviu și Kádár Imola.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „21 pentru 
ficare. Comisia I, II și V și-a dat acordul. Vă rog să supunem la vot.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 405/2020. 
 PUNCTUL D1 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea trecerii 
în domeniul public al Municipiului Sfântu Gheorghe unor imobile situate pe str. Bánki 
Donáth nr. 27. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc. În proiect de 
hotărâre este vorba de achiziționarea imobilelor aflate pe str. Bánki Donáth nr. 27. Am dori 
să facem investiții de uz public: prelungirea străzii Nicolae Iorga, între planuri figurează și 
construirea unei hale comerciale și parcări. Având în vedere faptul că între terenurile 
afectate figurează și imobilul afalt în proprietatea Gospodăria Comunală S.A, de aceea 
cumpărăm de la societatea noastră acest imobil. Valoarea imobilelor este de 2.794.765 lei, 
pe care sumă vine parțial și TVA-ul. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumim 
dl. primar. Dacă sunt întrebări pe acest subiect? Dacă nu, comisiile I și V au dat acordul. 
Supunem la vot.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 406/2020. 
 PUNCTUL D2 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
achiziționării unor imobile situate în str. Jókai Mór nr. 32. Prezintă: Antal Árpád-András, 
primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc. Proiectul de 
hotărâre se referă la achiziționarea imobilelor situate în str. Jókai Mór nr. 32. Vorbim de un 
teren în suprafață de 73628 mp și 26 de imobile. Pe viitor am dori să apelăm la fondurile 
Uniunii Europene pentru a curăța terenul și să-i dăm un alt scop acestui teren, de aceea am 
dori să-l cumpărăm.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc 
dl. primar. Comisiile I și V au dat acordul favorabil. Dacă sunt întrebări pe acest subiect? 
Dacă nu, pornim votarea.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 407/2020. 
 PUNCTUL D3 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
participării Municipiului Sfântu Gheorghe, în asociere cu SEPSIIPAR SRL Sfântu 



 

 

Gheorghe la constituirea SEPSI PROTEKT S.A. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În acest mandat de 
consiliu ne-am propus ca să luăm demersuri în a dezvolta câteva servicii publice. Una din 
acestea fiind întreținerea domeniului public, a spațiilor verzi. În primul rând ne-am gândit 
să completăm, să extindem numărul zonelor administrate și suprafața spațiilor verzi. Prin 
mecanizare putem obține muncă mai productivă, respectiv este nevoie și de mărirea 
personalului. Aceste lucruri sunt greu de realizate prin Consiliul Local, mai ales mărirea 
personalului, de aceea ne-am gândit să înființăm o nouă societate a Consiliului Local pe 
numele SEPSI PROTEKT SA, cu un capital social de 4.000.000 de lei, din care Municipiul 
Sfântu Gheorghe ar deține 99,8 %, iar minimalul de 0,2% ar deține Sepsiipar. După 
înființarea societății urmează o nouă hotărâre, prin care am preda în concesiune acest 
serviciu public societății. Este necesar numirea reprezentanților în Adunarea Generală a 
Acționarilor, deci cu această ocazie aș și face. Aș propune doi economiși: pe d-na consilier 
Jancsó Éva și dl. consilier Lakatos László, ca să reprezintă Consiliul Local în Adunarea 
Generală a Acționarilor.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc 
dl. viceprimar. Din nou vot secret. 21 de voturi pentru fiecare. Să supunem la vot întregul 
proiect de hotărâre.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 408/2020. 
 PUNCTUL D4 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
participării SEPSIIPAR SRL în asociere cu Municipiul Sfântu Gheorghe, la constituirea 
SEPSI PROTEKT SA. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „După cum am spus, 
Consiliul Local va înființa societatea SEPSI PROTEKT S.A împreună cu Sepsiipar SRL. 
În acest proiect de hotărâre este vorba de contribuția a Sepsiipar SRL, respectiv despre 
împuternicirea conducerii societății de a decide în acest sens. Firma participă în înființarea 
societății noi cu un capital social de 0,2 %, adică cu 8000 de lei.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc 
dl. viceprimar. Dacă aveți întrebări pe acest subiect? Dacă nu, comisile de specialitate I, II 
și V au dat acordul. Supunem la vot.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 409/2020. 
 PUNCTUL D5 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind privind acordarea 
unui mandat special reprezentanților Municipiului Sfântu Gheorghe în Adunarea Generală 
a Asociaților a SEPSIIPAR SRL Sfântu Gheorghe, pentru numirea administratorului 
provizoriu la SEPSIIPAR SRL Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Dl. fost consilier local 
Miklós Zoltán și directorul executiv a Sepsiipar SRL de acum este deputat în parlament, a 
depus jurământul. Eu îl felicit din suflet, dar îmi pare rău că va lipsi de la conducerea 
Sepsiipar SRL, dar asta este situația și trebuie să gestionăm situația. Trebuie să numim un 
administrator provizoriu a firmei. Acordăm mandat special reprezentanților adunării 
generale pentru numirea provizoriu a d-nei Ungvári Beáta Zita, care este angajat al firmei. 
Se poate lua decizia de a numi provizoriu pe o perioadă de 4 luni, care se poate prelungii 
cu încă 2 luni. Despre acest lucru este vorba în proiectul de hotărâre.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Dacă aveți 
întrebări? Mulțumesc dl. viceprimar. Dacă nu sunt întrebări trecem din nou la vot secret. 
21 voturi pentru. Comisile de specialitate I și V au dat acordul. Să trecem la vot.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 410/2020. 
 PUNCTUL D6 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind rectificarea 



 

 

bugetului general al Municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2020. Prezintă: Antal Árpád-
András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc. Vom completa 
bugetul municipiului cu suma de 7.550.000 de lei, astfel până la sfârșitul anului calculăm 
cu un venit de 185.149.000 lei, această sumă provine fondul de rezervă a guvernului în 
bugetul municipiului. Cu suma de 5.150.000 lei mărim fondul pentru cheltuielile materiale. 
Cu 179.000 lei suplimentăm fondul pentru familiile care dețin carduri de familii cu minim 
trei copii pentru achiziționare calculatoare, tablete, laptop necesare pentru învățare. 21.000 
de lei pentru plata burselor de excelență. Înafara de cele menționate proiectul de hotărâre 
conține și alte redistribuiri. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc 
și eu dl. primar. Comisiile I și V și-au dat acordul. Dacă veți întrebări? Dacă nu, supunem 
la vot.  
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 411/2020. 
 „La diverse nu s-a înscris nimeni. Dl. primar, vă dau cuvântul.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Săptămâna viitoare, joi, pe 
31 decembrie ar trebuie să fie ședința ordinară. Propun să aducem cu o zi înainte, deci 30 
decembrie de la orele 12 să fie ședința ordinară. Vom începe ședința cu decernarea 
premiului de excelență, iar la sfârșitul ședinței vom înmâna premiul Pro Urbe pentru 
câștigătorul de anul acesta. Vă doresc un Crăciun Fericit și ne întâlnim săptămâna 
viitoare.”  
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumim. 
Și eu vă doresc la toți Sărbători fericite și să ne vedem cu bine și sănătoși la următoarea 
ședință. Vă mulțumesc mult pentru prezență.” 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 25 februarie 2021. 
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